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Knappt hälften kom till årsstämman
Sjutton lägenheter (av trettiofem) var representerade vid inledningen av årets föreningsstämma den 17 maj i
Norra Reals gymnasium. Utöver sedvanliga punkter beslutade stämman om nya stadgar på grund av 
lagändring samt fyra motioner från två medlemmar. När de ny stadgarna diskuterades hade en medlem 
lämnat stämman och sexton lägenheter fanns då representerade. Det motsvarar knappt 46 procent.

Överskott och stort låneutrymme 
Det viktigaste för en bostadsrättsförening är att årets intäkter räcker för att betala årets kostnader. Det klarar
Trasten 21. Förra årets överskott i kassan blev drygt 134 000 kronor. Intäkterna från avgifter och hyror var 
drygt 1,5 miljoner medan kostnaderna hamnade på knappt 1,4 miljoner. De största kostnaderna var:
• värmen – drygt 472 000 kronor vilket var lite lägre än året innan
• reparation och underhåll – 254 000 kronor vilket till stor del bestod av installationen av taktillträdet
• förvaltning – som låg på 85 000 kronor, något mer än 2016
• vatten och avlopp – 79 000 kronor, en ökning med några tusenlappar
• kabel-TV och bredband – 61 000 kronor, ungefär detsamma som året innan.
Målet är att varje år ska ge ett överskott så att kommande reparationer och underhåll kan klaras så långt 
som möjligt med egna pengar. När dock föreningen behöver låna för att finansiera större investeringar ska 
det vara lätt att få lån. Soliditeten var 98 procent. Föreningens låneutrymme är mycket stort. 

Stadgarna uppdateras
Årsstämman beslutade att anpassa föreningens stadgar till ändringarna i lagen om ekonomiska föreningar 
och bostadsrättslagen som började gälla redan första juli 2016. Enligt lagen måste det ske före sommaren.
Styrelsen föreslog att föreningens stadgar ska följa intresseorganisationernas mönsterstadgar. Det innebär 
bland annat att bostadsrättsinnehavarens respektive föreningens ansvar blir tydligare specificerade. Det 
betyder också att möjligheten att få juridiskt stöd vid framtida eventuella tvister är större än om vi skulle ha 
egna formuleringar.
Förslaget antogs med tolv röster mot tre röster vilka enbart ville korrigera de hittillsvarande stadgarna. En 
medlem avstod från att rösta. Stadgeändringen måste konfirmeras på en extra stämma vilken kommer att 
hållas 31 maj.

Inget behov att mäta om boytorna
Förslaget att alla lägenheters boyta ska mätas avslogs av föreningsstämman. Bakgrunden till förslaget var 
att boytor antogs bli uppmätta mer exakt idag på grund av nyare metoder och detta skulle i sin tur ge mer 
rättvisa årsavgifter. Styrelsen ansåg att en ommätning inte nämnvärt skulle förändra den proportionella 
fördelningen av boytorna. Därmed skulle inte heller fördelningen av föreningens årskostnad bland 
medlemmarna förändras. 

Lätt få reda på andelstalen
Varje medlem kan utan svårighet ta reda på sin lägenhets andelstal för såväl årsavgiften som insatsen. Alla 
lägenheters andelstal finns förtecknade i bostadsrättsregistret som fastighetsförvaltaren administrerar. Den 
kan fås av förvaltaren på begäran.
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Stort intresse för underhållsplanen
Vad en underhållsplan är och hur styrelsen arbetar med den diskuterades på föreningsstämman med 
anledning av en motion. 
Styrelsen har en plan över vilket underhåll och vilka reparationer som behöver göras de närmaste tio åren 
och vad det ungefär kan komma att kosta. Det är en diger lista som omfattar i stort sett allting som behöver 
underhållas, t.ex takplåt, fönster, fläktar, ventilation, stuprör, portar, värmeanläggning, tvättmaskiner, el, 
hiss, trapphus med mera. Den totala (uppskattade) kostnaden fördelas jämt över de tio åren. Minst det 
beloppet reserveras i årsbudgeten för att bekosta allt som inte är löpande drift och förvaltning. 
Underhållsplanen uppdateras årligen av styrelsen tillsammans med den tekniska förvaltaren. Större 
kommande reparationer redovisas i Trastenbladet, på föreningsstämman och i årsredovisningen. 
Underhållsplanen finns hos den tekniska förvaltaren för den som vill ta del av den.

Stamspolning på gång
Inom kort kommer avloppssystemet att underhållsspolas med hetvatten. Åtgärden, som ingår i 
underhållsplanen, omfattar samtliga stående spillvattenstammar samt ledningar från kök och badrum till 
dessa. Dessutom spolas alla ledningar från gårdarnas brunnar. 
Arbetet utförs av Solna Högtrycksspolning AB. Närmare besked om tidpunkt och andra detaljer kommer.

Victoria är ny i styrelsen
Ledamöter och suppleanter till årets styrelse valdes endast på ett år, alltså till nästkommande 
föreningsstämma. Det var en anpassning till reglerna i de nya stadgarna som följer Fastighetsägarnas och 
Bostadsrätternas mönsterstadgar.
Till ordinarie ledamöter omvaldes Lennart Mörner, Elisabeth Antonsson och Philip Hagstrand. Victoria 
Wickman nyvaldes. Till suppleanter omvaldes Marie Rindeskär och Brigitte Hedberg Faber nyvaldes. 

Föreningen inventerar personregister 
Från den 25 maj gäller den nya dataskyddsförordningen (gdpr) som ersätter personuppgiftslagen (pul). 
Styrelsen har börjat kartlägga vilka register med personuppgifter som föreningen har. Senare kommer 
medlemmarna att tillfrågas om de godkänner att deras personuppgifter hanteras av föreningen och 
fastighetsförvaltaren

Vem ställer grovsopor i entrén?
Snälla grannar!
Under säkert 10 dagar har förpackningsmaterial blivit stående i 16 B:s
entréhall. Vem har ställt det där och varför har den grannen inte tagit hand
om det? 
Jag har nu tagit bort det och ställt det i soprummet, men är nu tveksam om
det är kartong som kan läggas i soptunnan. Supertråkigt att jag ska behöva ta
bort andras skräp. Men hur länge skulle det annars stå kvar? 

Hälsning
Brigitte Hedberg Faber

Tidigare hade också någon helt sonika lämnat ett par plastsäckar utanför
porten nr 16, förmodligen efter att ha tagit bort trätrall. Säckarna togs senare
om hand.
Förpackningsmaterialet, som Brigitte skriver om ovan, är av masonite och ska
inte heller ställas i föreningens återvinningsrum utan köras till en
återvinningscentral. 

På senaste styrelsemötet deltog 
Elisabeth Antonsson, Lennart Mörner, Philip Hagstrand och Victoria
Wickman. 
Nästa styrelsemöte är 21 augusti


